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Vid Nacka kommunfullmäktiges sammanträde den 12 september 2011, klockan 18.00 –       

i Nacka konferenscenter närvarade och tjänstgjorde ledamöter och ersättare enligt ned-

an.  

Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 

- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 

T Markerar ersättare som tjänstgjort 

N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 

Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 

paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 

 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  

Moderata samlingspartiet (M) 

Erik Langby  X  Susann Markow T From § 214 

Eva Öhbom Ekdahl X  Pernilla Hsu T From § 217 

Mats Gerdau X  Mikael Östlund T From § 217 

Cathrin Bergenstråhle X  Lennart Bergh T  

Linda Norberg X From § 214 Margareta Hjelmstad T § § 214-217 

Ingegerd Thorngren X  Björn Sandström T §§ 213-217 

Tobias Nässén X  Petter Larsson T From § 217 

Ylva Sandström X From § 217 Micael Tyberg T From § 217 

Christian Glaumann -  Danuta Knapp -  

Mikael Sandström -  Anders Bruhn T From §229 

Lotta Riedel -  Christer Lydig N  

Annika Jung Backman X From§217 Henrik Barck N  

Magnus Bergman X  Helene Skantze N  

Eva Närvä Eickenrodt X From § 217 Magnus Plathin-Sturaeus N  

Lars Berglund X From § 217 Johan Hiller N From § 217 

Peter Zethreus X From § 215    

Joanna Ljunggren X From § 218    

Magnus Wakander X     

Astrid Grufman X From § 218    

Nicole Bistoletti X §§ 217-228    

Vilma Mori Aguilar -     

Lars Stenholm -     

Gunilla Elmberg X From § 217    

Börje Wessman -     

Ann Hafström X     

Eric Lindahl X     

Åsa Löfvendahl X §§ 217-227    

Anna Trygg X From § 217    

Rickard Wendt X From § 217    
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Folkpartiet liberalerna (FP)  

Stefan Saläng  X  Kurt Björkholm -  

Gunilla Grudevall-Steen X From § 217 Anna-Karin Boréus T  

Monica Brohede Tellström   X From § 217 Mohammad Noori T Tom § 228 

Lennart Nilsson X From § 228 Gertrud Lindgren -  

Anne Skoogh X     

Mats Granath -     

Martin Ingels -     

Centerpartiet (C) 

Leif Holmberg X  Mia Wallgren -  

Hans Peters X   Ingmar Sahlgren N  

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson X  Anders Tiger N   

Karin Teljstedt X  Anna-Lena S Helges-

son 

N   

Arbetarpartiet – Socialdemokraterna (S) 

Gunnel Nyman Gräff  X  Tuija Meisaari-Polsa T  

Josef Tekle X  Ola Karlsson T §§ 212-216  

Anders Selin X  Susanne Ekblom -  

Zakia Mirza X  Aqil Kahn -  

Mattias Qvarsell X  Frida Nordström -  

Ingela Birgersson X  Shiva Bahrami N  

Kaj Nyman X     

Pyret Due Hedlund X     

Emil Claesson -     

Hedda Nyman X §§ 217-228    

Hans-Åke Donnersvärd X     

Miljöpartiet de gröna (MP)    Malin Persson  

Sidney Holm X  Kerstin Nöre Söderbaum T  

Brita Ström -  Magnus Söderström N  

Max Jönsson X From § 217 Elisabeth Karlsson -  

Gudrun Hubendick X     

Per Chrisander X      

Nackalistan (NL) 

Christina Ståldal X  Kerstin Barve -  

Mansour Rahimi -  Johan Kjellman T  

Mikael Carlsson X      

Vänsterpartiet (V) 

Rolf Wasteson X  Hediye Güzel -  

Agneta Johansson -  Lars Örback T  
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Utses att justera Ingegerd Thorngren och Mattias Qvarsell 

   

Justeringens 

plats och tid 

 Stadsledningskontoret den 19 september 2011 klockan 13.00 

   

Paragrafer  §§ 212 - 250 

   

   

Underskrifter   

   

 Sekreterare  

  …………………………………………………………… 

  Helena Meier 

   

   

 Ordförande  

  …………………………………………………………… 

  Mats Gerdau 

   

   

 Justerande  

  …………………………………………  …………………………………………… 

  Ingegerd Thorngren Mattias Qvarsell 

   

   

 

 

 

 

 

BEVIS om ANSLAGSDAG 

 

Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom an-

slag. 

 

Sammanträdesdatum 12 september 2011 

Anslaget sätts upp 20 september 2011 

Anslaget tas ned 12 oktober 2011 

Överklagandetid 20 september 2011 – 11 oktober 2011 

Förvaringsplats för protokollet Stadsledningskontoret 

Underskrift  

………………………………………………… 

 Liselotte Lexén  
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§ 212  
 

Protokolljusterare 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt Ingegerd Thorngren och Mattias Qvarsell att 

jämte ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 19 september 2011 

klockan 13.00 på stadsledningskontoret. 

 

 

- - - - -  
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§ 213 Dnr KFKS 2011/268-822 
 

Barnbadet på Älgö 
Interpellation den 23 maj 2011 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 75/a 

Svar ................................................................................................................ Bilaga 75/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 20 juni 2011 § 176 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 

 

 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 9 (62) 

 Kommunfullmäktige  

 12 september 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 214 Dnr KFKS 2011/308-889 
 

Kulturnämndens hantering av biblioteksupphandlingen 
Interpellation den 20 juni 2011 av Mattias Qvarsell och Gunnel Nyman Gräff (S) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 90/a 

Svar ................................................................................................................ Bilaga 90/b 

 

- - - - - 
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§ 215 Dnr KFKS2011/307/700  
 

Utförsäkrade Nackabor 
Interpellation den 20 juni 2011 av Gunnel Nyman Gräff (S) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 91/a 

Svar ................................................................................................................ Bilaga 91/b 

 

- - - - - 
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§ 216 Dnr KFKS 2011/309-329 
 

Vägarbeten på Älgö 
Interpellation den 20 juni 2011 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 92/a 

Svar ................................................................................................................ Bilaga 92/b 

 

- - - - - 
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§ 217 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Val av 1 nämndeman (S) efter Salma Torsell som entledi-

gats från sitt uppdrag 
 

Beslut 

Som ny nämndeman väljs Lena Rönnerstam, Karpgatan 15 133 41 NACKA. 

 

- - - - - 
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§ 218 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Begäran om entledigande som deltidsengagerad förtro-

endevald (V) samt val av ny deltidsengagerad förtroen-

devald för perioden intill utgången av december 2011 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Hediye Güzels begäran av entledigande. 

 

Som ny deltidsengagerad förtroendevald väljs Barbro Sörman, Sten Stures väg 7  

131 47 NACKA, för tiden intill utgången av december 2011. 

 

Notering  

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 219 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Begäran om entledigande som ledamot (M) i kommun-

fullmäktige 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Åsa Löfvendahls begäran av entledigande. 

 

Ärendet överlämnas till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 

 

- - - - - 
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§ 220 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Begäran om entledigande som ledamot (M) i Naturreser-

vatsnämnden samt val av ny ledamot för tiden intill ut-

gången av december 2011 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Åsa Löfvendahls begäran av entledigande.  

 

Val av ny ledamot bordläggs. 

 

Notering  

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 221 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Begäran om entledigande som ledamot (KD) i Miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden samt val av ny ledamot för tiden 

intill utgången av december 2011 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Bernt Enströms begäran av entledigande.  

 

Som ny ledamot väljs nuvarande ersättaren Anders Tiger, Alphyddevägen 35 131 35 

NACKA. Val av ersättare bordläggs. 

 

Notering  

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

 

- - - - - 
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§ 222 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Begäran om entledigande som ersättare (MP) i Social- 

och äldrenämnden samt val av ny ersättare för tiden intill 

utgången av december 2011 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Anwahr Athahbs begäran av entledigande.  

 

Som ny ersättare väljs Brita Ström c/o Unhage, Kummelvägen 15 132 39 SALTSJÖ-

BOO. 

 

Notering  

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 223 Dnr KFKS 2011/284-305 
 

Förvärv av Björknäs Varv 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget köpekontrakt, komplet-

terat med friskrivningsklausul, som innebär att fastigheten Nacka Björknäs 1:30 förvär-

vas från Björknäs Varv AB för 7 000 000. 

 

Ärendet 

Ärendet avser förvärv av en varvsfastighet, för att förbereda för byggnation av ny Sku-

rubro. Kommunen betalar en köpeskilling på 7 000 000 kronor och arrenderar därefter 

ut fastigheten ett år i taget till säljaren. Kommunen förvärvar fastigheten i befintligt 

skick 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 181 ............................................... Bilaga 93/a 

Tjänsteskrivelse den 8 juni 2011 ................................................................... Bilaga 93/b 

Köpekontrakt ................................................................................................. Bilaga 93/c 

Arrendekontrakt ............................................................................................. Bilaga 93/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 181 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget köpekontrakt, komplet-

terat med friskrivningsklausul, som innebär att fastigheten Nacka Björknäs 1:30 förvär-

vas från Björknäs Varv AB för 7 000 000. 

 

Yrkanden 

Stefan Saläng yrkade, med instämmande av Hans Peters, Erik Langby och Hans-Åke 

Donnersvärd, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Stefan Salängs yrkande. 

 

Protokollsanteckning 

Stefan Saläng lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Folkpartiet stödjer syftet med att förvärva marken för att säkerställa markåtkomsten till 

den nya Skurubron. Däremot ifrågasätter vi arrendeavtalet både på formella grunder och 

till sitt innehåll. Eftersom arrendeavtalet sägs vara en del av överenskommelsen borde 

det förts till kommunfullmäktige för beslut och inte omfattas av delegation.  
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Arrendet är enligt vår uppfattning orimligt lågt i förhållande till kommunens kapital-

kostnader för att finansiera markköpet. Det mest rimliga hade varit att arrendet hade 

kopplats till det överenskomna markvärdet.”  

 

- - - - - 
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§ 224 Dnr KFKS 2011/204-256 
 

Omreglering av tomträttsavgäld samt erbjudande om fri-

köp för fastigheten Skarpnäs 5:8 - Kummelbergets indu-

striområde 
 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga avgälden för fastigheten Skarp-

näs 5:8 till 80 000 kr att gälla fr.o.m. den 1 december 2012 och under 

kommande 10-årsperiod. 

 

2. Kommunfullmäktige erbjuder tomträttshavaren att friköpa sin tomträtt för 

1 966 000 kronor. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 

omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av tomt-

rättshavaren senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 

 

Ärendet 

Ärendet avser omreglering av tomträttsavgäld för industrifastighet. Omregleringstid-

punkt är den 1 december 2012. Den nuvarande avgälden är 50 000 kr/år, den nya avgäl-

den blir 80 000 kr/år. Tomträttshavaren får friköpa sin tomträtt för 1 966 000 kr  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 184 ............................................... Bilaga 94/a 

Markenhetens tjänsteskrivelse den 14 juni 2011 ........................................... Bilaga 94/b 

Kartbilaga ...................................................................................................... Bilaga 94/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 184 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga avgälden för fastigheten Skarp-

näs 5:8 till 80 000 kr att gälla fr.o.m. den 1 december 2012 och under 

kommande 10-årsperiod. 

2. Kommunfullmäktige erbjuder tomträttshavaren att friköpa sin tomträtt för 

1 966 000 kronor. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 

omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av tomt-

rättshavaren senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 

 

Yrkanden 

Hans-Åke Donnersvärd yrkade bifall till första punkten i kommunstyrelsens förslag och 

avslag på andra punkten i förslaget. I detta yrkande instämde Sidney Holm, Rolf Waste-

son och Johan Kjellman. 

 

Erik Langby yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag i dess helhet. 
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Beslutsgång 

Med avslag på Hans-Åke Donnersvärds yrkande avseende punkten två beslutade kom-

munfullmäktige helt i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

 

Reservationer 

Hans-Åke Donnersvärd anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade 

sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Kan inte se något skäl till att kommunen ska avyttra egen mark – snarare tvärtom! 

Nacka kommun har redan idag ont om egen mark och varför då minska andelen ytterli-

gare. Den nu aktuella marken kan av kommunen mycket väl behöva användas i framti-

den och dessutom kommer den på sikt ge kommunen större ekonomiska intäkter om vi 

arrenderar ut den än säljer den. Varför vill majoriteten överföra medborgarnas pengar 

till tomträttshavaren Wårö Stål AB? Socialdemokraterna ställde frågan i debatten i 

ärendet, men fick inget svar.  

Säljer kommunen tomten tjänar kommunen 2 mkr. Arrenderar kommunen ut tomten så 

tar det drygt 20 år innan kommunen har hämtat hem de 2 mkr genom den årliga avgäl-

den och därefter blir det ren vinst till Nackaborna. Självfallet ska vi politiker värna om 

skattepengar speciellt nu när man från det moderatstyrda majoriteten säger att vi är på 

väg in i en kris som kommer att kräva nedskärningar eller skattehöjningar.” 

 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Miljöpartiet har ett långsiktigt hållbarhetstänkande och ser bortom de kortsiktiga för-

stärkningarna av kommunens kassa planlösa utförsäljningar tillför.  Om vi istället behål-

ler den aktuella tomträtten får kommunen in mer pengar än försäljningen genererar, men 

utsträckt över en längre tidsperiod. Vi som förtroendevalda har i uppdrag att på bästa 

sätt förvalta kommuninvånarnas gemensamma egendom, och så sker inte i det här fallet. 

Det känns oroväckande att kommuninnevånarnas gemensamma tillgångar allteftersom 

säljs ut samtidigt som kommunens långfristiga skuldsättning ökar dramatiskt. Fortsätter 

trenden vältrar vi över en allt större skuldbörda på våra barn och barnbarn samtidigt som 

kommunens tillgångar krymper. Därför reserverar vi oss mot försäljningen av tomträt-

ten.” 

 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslu-

tet och ingav följande. 

 

"Vänsterpartiet motsätter sig att kommunen erbjuder tomträttshavaren att köpa fastighe-

ten. Kommunen ska inte avhända sig kommunal mark. I ett långsiktigt perspektiv kan 

det vara värdefullt för kommunen att inte avhända sig marken." 

 

- - - - - 
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§ 225 Dnr KFKS 2010/422-860 
 

Kulturhus i Henriksdal 
Motion den 13 september 2010 av Mikael Carlsson (NL) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

Ärendet 

Motionären föreslår att ett kulturhus/föreningshus förläggs till Henriksdalsberget i 

samma hus som fritidsgården idag är inrymd. Utöver fritidsgård finns det idag konst-

närsateljéer och en pizzeria i samma byggnad. Motionären föreslår att kommunen köper 

fastigheten för att där skapa ett allaktivitetshus för alla åldrar i samverkan med fritids-

gården och de konstnärer som finns i huset idag. Motionären menar även att föreningsli-

vet i området är i behov av lokaler.  

 

Under hösten 2008 flyttade fritidsgården till de nuvarande lokalerna, som är mindre än tidi-

gare lokaler, då behoven och antal ungdomar har minskat i området. Trots detta kan det 

finnas möjlighet att använda de befintliga fritidsgårdslokalerna till ytterligare fritids- och 

föreningsverksamhet då den ordinarie verksamheten inte är öppen. Kommunfullmäktige 

bedömer att det inte finns vare sig skäl eller möjlighet att för närvarande köpa in eller driva 

ytterligare verksamhetslokaler för fritids- och föreningsändamål på Henriksdalsberget. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 14 mars 2011 § 81  ................................................... Bilaga 39/a 

Fritidsnämnden den 26 januari 2011 § 7 ....................................................... Bilaga 39/b 

Park & Fritids tjänsteskrivelse den 9 september 2010................................... Bilaga 39/c 

Utlåtande från Kultur- och utbildning ........................................................... Bilaga 39/d 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 39/e 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 20 juni 2011 § 192 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 maj 2011 § 155 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 28 mars 2011 § 115 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 mars 2011 § 81 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Beslut i Fritidsnämnden den 26 januari 2011 § 7 

Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 
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Yrkanden 

Mikael Carlsson, Mattias Qvarsell, Lars Örback och Sidney Holm yrkade bifall till för-

slagen i motionen. 

 

Lars Berglund yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Lars Berglunds yrkande mot Mikael Carlssons yr-

kande och fann att Lars Berglunds yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verk-

ställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster för Lars Berglunds yrkande och 21 röster för 

Mikael Carlssons yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med 

Lars Berglunds yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista ................................................................................................. Bilaga 39/f 

 

Reservationer 

Mikael Carlsson anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslu-

tet. 

 

Mattias Qvarsell anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 

mot beslutet och ingav följande. 

 

”Vi Socialdemokrater bedömer inte att det är överflödigt med nya lokaler för kultur och 

fritidsändamål för Henriksdalsberget med omliggande områden: Danviken, Davikshem, 

Finnberget, Finnboda varv, Henriksborg, Kvarnholmen och Saltsjöqvarn. Tvärtom – vi 

menar att det finns ett stort behov. Vi vet ännu inte om det blir något kulturhus på 

Kvarnholmen och vilka aktiviteter det ska fyllas med. Men blir det något av planerna så 

kommer de att dröja många år innan lokalerna kan nyttjas. Med tanke på att Västra Sick-

laön växer kraftigt är vi övertygade om att det kommer att finnas behov av hus för kultur 

– och fritidsaktiviter på både Henriksdalsberget och Kvarnholmen. ” 

 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 

 

Protokollsanteckningar 

Lars Örback lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Henriksdal tillhör de områden som varit eftersatt i kommunens prioriteringar.  

Nu planeras ett kulturhus på Kvarholmen, rätt långt ifrån Henriksdalsberget. Moderater-

na anser att det finns tillräckligt med lokaler för fritidsverksamheter i närheten, exem-

pelvis i Sickla. 

Ett kulturhus är en sammanhållande kraft för ett område och då sådana byggs i andra 

kommundelar vore det på sin plats att få detta även på Henriksdalsberget. 
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Nackalistans Mikael Carlsson har med hjälp av arkitekt kommit fram till att byggnaden, 

som innehåller fritidsgården, skulle kunna byggas om för detta ändamål. Dessutom finns 

det en rad verksamheter som är husvilla såsom nattvandrare och olika föreningar. Därför 

bör vi stödja ett köp av byggnaden för att kunna vidga verksamheten genom en om-

byggnad för anpassning av lokalerna till förenings- och andra aktiviteter. Detta skulle 

dessutom kunna inspirera till startande av verksamheter som för närvarande inte kan 

uppstå på grund av lokalbrist på Henriksdalsberget. 

 

- - - - - 
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§ 226 Dnr KFKS 2010/588-007 
 

Revisorskontroll för fastighetsfrågor på Älgö 
Motion den 13 december 2010 av Christina Ståldal med flera (NL) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. 

 

Ärendet 

Motionärerna vill att professionella revisorer ska sätta sig in i hanteringen av hela ex-

ploateringen av Älgö.  

 

Kommunfullmäktige anser att det inte finns anledning att frångå den principiella ut-

gångspunkten att kommunens verksamhet utifrån kommunfullmäktiges revisorers själv-

ständiga rätt att besluta om vad som ska granskas, kompletterad med kommunstyrelsens 

internrevision. Förslaget i motionen avslås därför. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 14 mars 2011 § 82 .................................................... Bilaga 40/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 februari 2011 ........................ Bilaga 40/b 

Motion den 13 december 2010 av Christina Ståldal med flera (NL)...........  . Bilaga 40/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 20 juni 2011 § 193 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 maj 2011 § 156 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 28 mars 2011 § 116 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 mars 2011 § 82 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige avslå förslaget i motionen. 

 

Yrkanden 

Christina Ståldal yrkade, med instämmande av Kerstin Nöre Söderbaum, bifall till för-

slagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Christina Ståldals yrkande och fann att det hade av-

slagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 46 röster mot Chris-

tina Ståldals yrkande och tio röster för det. Kommunfullmäktige hade således avslagit 

Christina Ståldals yrkande. Tre ledamöter avstod. 
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Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista ................................................................................................. Bilaga 40/d 

 

Reservationer 

Kerstin Nöre Söderbaum reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Ingen detaljplan i Nacka kommuns historia har inneburit så starkt engagemang och 

krävt så mycket administrativa resurser som Älgö. Mot bakgrund av att många fastig-

hetsägare på Älgö under den utdragna exploateringsprocessen på olika sätt drabbats av 

kommunens agerande finns god anledning att låta utomstående revisorer granska pro-

cessen för att bringa klarhet i juridiska och ekonomiska problem.  

 

Varför har politikerna inte fått fortskridande information om det juridiska läget? Hur har 

till exempel Nacka kommun kunnat påbörja utbyggnadsarbeten på mark de inte haft 

huvudmannaskap för? Kostnaderna har ökat betydligt. Förutom att berörda fastighets-

ägare åsamkas höga gatukostnader plus anslutningsavgifter drabbas också alla skattebe-

talare i Nacka kommun av höga merkostnader, som vi ännu inte sett slutet av. Till det 

kommer att Älgös natur- och kulturmiljö av riksintresse och med strandskydd åsidosätts 

och skog med nyckelbiotoper skövlas.” 

 

Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslu-

tet. 

 

 

- - - - - 
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§ 227 Dnr KFKS 2010/430-420 
 

Klimat- och miljöförslag 
Motion den 13 september 2010 av Gunnel Nyman Gräff, Pyret Due Hedlund och Kaj 

Nyman (S) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att motionen förklaras färdigbehandlad med följande no-

teringar: 

1. Det finns i dagsläget inget behov av att mera resurser avsätts för att rena 

sjöar och vattendrag. Tilldelning av nya medel prövas när nya åtgärder är 

motiverade. 

2. När det gäller den del av motionen som handlar om att förbättra kommu-

nens insamling av farligt avfall pågår detta arbete redan. Kommunen har 

ett fungerande system för insamling av farligt avfall och man arbetar konti-

nuerligt med förbättringar av såväl insamlingsrutiner som information. Något 

behov av beslut om ökade resurser finns därför inte. 

3. För den del av motionen som rör att större klimathänsyn bör tas i kom-

munens upphandlingar, noteras att kommunen redan idag har en policy för 

klimatneutrala inköp. En förstärkning av resurser för att bättre kunna följa 

upp miljökrav i upphandlingar planeras för 2011. 

4. Arbetet som rör energi- och klimatrådgivning till den enskilde pågår redan 

inom ramen för den kommunala energirådgivningen. Energirådgivningens 

verksamhet bedöms vara ett mer effektivt sätt att nå medborgarna än den 

rådgivningsdisk i Nacka Forum som föreslås i motionen.  

 

Ärendet 

Gunnel Nyman Gräff med flera (S) föreslår i motionen sammanfattningsvis att: 

 kommunen avsätter mer resurser för att rena sjöar och vattendrag  

 åtgärder vidtas för att kraftigt förbättra insamlingen av farligt avfall  

 kommunens direktiv för upphandling skärps, så att större klimathänsyn måste tas  

 kommunen startar klimatinformation och energirådgivning till den enskilde 

medborgaren. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 115 ...................................................... Bilaga 63/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 mars 2011 ........................... Bilaga 63/b 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 26 januari 2011 § 13 ....................... Bilaga 63/c 

Tekniska nämnden den 25 januari 2011 § 4 .................................................. Bilaga 63/d 

Motionen ........................................................................................................ Bilaga 63/e 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 20 juni 2011 § 194 

Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunfullmäktige den 23 maj 2011 § 157 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 115 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta att motionen förklaras fär-

digbehandlad med följande noteringar: 

5. Det finns i dagsläget inget behov av att mera resurser avsätts för att rena 

sjöar och vattendrag. Tilldelning av nya medel prövas när nya åtgärder är 

motiverade. 

6. När det gäller den del av motionen som handlar om att förbättra kommu-

nens insamling av farligt avfall pågår detta arbete redan. Kommunen har 

ett fungerande system för insamling av farligt avfall och man arbetar konti-

nuerligt med förbättringar av såväl insamlingsrutiner som information. Något 

behov av beslut om ökade resurser finns därför inte. 

7. För den del av motionen som rör att större klimathänsyn bör tas i kom-

munens upphandlingar, noteras att kommunen redan idag har en policy för 

klimatneutrala inköp. En förstärkning av resurser för att bättre kunna följa 

upp miljökrav i upphandlingar planeras för 2011. 

8. Arbetet som rör energi- och klimatrådgivning till den enskilde pågår redan 

inom ramen för den kommunala energirådgivningen. Energirådgivningens 

verksamhet bedöms vara ett mer effektivt sätt att nå medborgarna än den 

rådgivningsdisk i Nacka Forum som föreslås i motionen.  

 

Beslut i Tekniska nämnden den 25 januari 2011 § 4 

Tekniska nämnden tillstyrkte att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med stadsled-

ningskontorets förslag. 

 

Beslut i Miljö- stadsbyggnadsnämnden 26 januari 2011 § 13 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 

med stadsledningskontorets förslag med ändring av första punkten i förslaget till beslut 

till följande:  

 

Det finns i dagsläget inget behov av att mera resurser avsätts för att rena sjöar och vat-

tendrag, däremot är det önskvärt att medel tilldelas när nya åtgärder är motiverade.  

Kommunen har bedömt att det vore verkningsfullt att göra en insats i Järlasjön. Det har 

gjorts utredningar om Järlasjön, som finns utlagda på hemsidan. Utredningarna visar att 

den största belastningen av fosfor (det ämne som vanligen påverkar sjöns status mest) 

frigörs från sjöns bottensediment vid syrefria förhållanden. Vid dessa förhållanden är 

det en mycket framgångsrik metod att binda fosforn i en stabil förening med aluminium. 

Kommunen har därför sökt LOVA- bidrag (Lokala vattenvårdsprojekt) för fällning av 

sjön.  
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Yrkanden 

Gunnel Nyman Gräff yrkade, med instämmande av Pyret Due Hedlund, Sidney Holm, 

Rolf Wasteson, Johan Kjellman och Christina Ståldal, bifall till förslagen i motionen. 

 

Eva Närvä Eickenrodt yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle och Gunilla 

Grudevall Steen, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Kerstin Nöre Söderbaum yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras för att ta 

fram ytterligare underlag för beslut, dagvattenpolicy med mera. I andra hand yrkade hon 

bifall till förslagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Kerstin Nöre Söderbaums yrkande om återremiss 

och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen av-

gavs 41 röster mot Kerstin Nöre Söderbaums yrkande och 3 röster för det. Kommun-

fullmäktige hade således avslagit Kerstin Nöre Söderbaums yrkande. 16 ledamöter åter-

stod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista ................................................................................................. Bilaga 63/f 

 

Ordföranden ställde proposition på Eva Närvä Eickenrodts yrkande mot Gunnel Nyman 

Gräffs yrkande och fann att Eva Närvä Eickenrodts yrkande hade bifallits. Votering be-

gärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster för Eva Närvä Eickenrodts 

yrkande och 21 röster för Gunnel Nyman Gräffs yrkande. Kommunfullmäktige hade 

således beslutat i enlighet med Eva Närvä Eickenrodts yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista ................................................................................................. Bilaga 63/g 

 

Reservationer 

Gunnel Nyman Gräff, Pyret Due Hedlund och Kaj Nyman anmälde att Socialdemokra-

ternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Motionen med sina förslag bygger på det hållbarhetsbokslut som presenterades i fjol. 

Av bokslutet framgår att problemen med övergödning av våra insjöar är fortsatt stora, 

att den insamlade mängden farligt avfall minskar och att det finns en efterfrågan på en 

mer miljöinriktad upphandlingspolicy för att inte slå ut de företag som är beredda att 

arbeta mer miljöriktigt. Vi kan därför inte förstå majoritetens synpunkter. Är sjöarna 

kraftigt övergödda eller inte. Om de är det, tycker vi att det är märkligt att låta sig nöja 

med att konstatera att ”det finns inget behov av att mera resurser avsätts för att rena sjö-

ar och vattendrag. Har mängden insamlat miljöfarligt avfall minskat eller inte? Om det 

är så, varför nöja sig med att konstatera att ”det är ett problem vi delar med flertalet 
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kommuner i regionen”? Är ryggmärgsreflexen från den moderatstyrda majoriteten att 

säga nej till något som någon i oppositionen föreslår så stark att den till om med förne-

kar fakta i sådant som kommunens tjänstemän själva tagit fram? 

Vi noterar också att majoriteten tycks nöjd med de informationsinsatser angående farligt 

avfall som görs. Vi är definitivt inte nöjda och kommer att fortsätta att kräva bättre in-

formation och utbildning i dessa frågor. Vi är glada över att majoriteten vill satsa resur-

ser på en miljösamordnare inom upphandlingsområdet, och ser det som ett indirekt un-

derstöd av den kritik som har riktats mot kommunen av miljöintresserade företag i håll-

barhetsbokslutet.  

Vi föreslår också mer offensiva insatser när det gäller klimatinformation och energiråd-

givning. Visst finns energirådgivningen, men den är inte kommunal och dessutom rätt 

anonym och man måste redan vara intresserad för att hitta den på kommunens hemsida. 

Vi vet att många människor är intresserade av att försöka dra sitt strå till stacken men 

känner sig lite vilsna inför vad de i så fall kan göra. Vi ser vårt förslag till en rådgiv-

ningshörna på biblioteken i Forum som ett embryo till en mer utåtriktad och tillgänglig 

tjänst, och noterar av tjänsteskrivelsen att vi kanske ändå har sått ett litet frö med den 

inriktningen.” 

 

Protokollsanteckning 
Sidney Holm ingav följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Miljöpartiet de gröna stöder motionen 

Attsats 1 - Med en kraftig befolkningstillväxt i Nacka ökar också belastningen på våra 

sjöar. Nackas största sjö Järlasjön, har över 10 000 innevånare i sin närhet och, vackra 

sommardagar är det fullt av folk kring sjöns populära badplatser. Stadsledningskontoret 

skriver i sitt utlåtande att ”insjöarnas status håller på att förbättras, vad avser näringsin-

nehåll”, men sjöns dåliga siktdjup och att algblomningen ständigt återkommer, är ett 

tecken på att allt inte står rätt till. Om vi fortsatt vill kunna använda våra sjöar till bad 

och fritidsaktiviteter måste det satsas mer resurser på att komma tillrätta med övergöd-

ningsproblemen. Insatserna kräver även att man minskar övergödningen i det tillrinnan-

de sjösystemet (Ältasjön, Söderbysjön och Dammtorpssjön). Vi saknar vi en vatten- och 

avloppsplan samt en plan för framtida användning av våra sjöar. I Nacka har vi Sanda-

sjön som enda reservvattentäkt. Kommunen borde planera för fler framtida reservvatten-

täkter i andra delar av kommunen. 

Attsats 2 – Insamlingen av farligt avfall minskade mellan 2008 och 2009, trots att 

mängden som borde insamlats sannolikt ökade. Därför bör platser för insamling av mil-

jöfarligt avfall bli fler i stället för, vilket nu skett, färre. Även av andra skäl bör en åter-

vinningscentral snarast anläggas i Boo. Dessutom bör, i linje med förslagen i motionen, 

informationen till medborgarna förbättras om vikten av att lämna miljöfarligt avfall till 

återvinningscentral (eller OKQ8 Skvaltan eller Statoil Älta) för återvinning, destruktion 

eller deponering i stället för att som kanske sker nu, förgifta mark och vatten. 

 

Attsats 3 - När det gäller att ställa miljökrav vid upphandling finns det utmärkt hjälp att 

tillgå via Miljöstyrningsrådet, som är regeringens expertorgan inom miljöanpassad och 
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annan hållbar upphandling. Miljöpartiet vill att kommunen i sin upphandlingspolicy 

som minimikrav, ska använda sig av Miljöstyrningsrådets kriterier för hållbar upphand-

ling. Eftersom kommunen har för lite kompetens på området, är det bättre att använda 

sig av Miljöstyrningsrådets tjänster istället för att ställa upp egna kriterier.” 

 

- - - - - 
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§ 228 Dnr KFKS 2010/425-730 
 

Öka valfriheten för äldre 
Motion den 13 september 2010 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att de kommuninvånare som har fyllt 80 år ska få upp till åtta tim-

mars servicetjänster per månad genom en förenklad biståndsbedömning och att de som 

har biståndsbedömd hemtjänst ska få byta ut vissa insatser mot andra icke-biståndsbe-

dömda i samråd med hemtjänstpersonalen. 

Den reella valfriheten ligger i att genom kundvalet påverka kvaliteten i utförda tjänster. 

Minsta möjliga myndighetsutövning ligger i linje med den grundläggande värderingen och 

Social- och äldrenämnden arbetar redan idag med mindre strikta riktlinjer för biståndsbe-

dömning och kommer att fortsätta utveckla verksamheten så att omfattningen på myndig-

hetsutövningen anpassas efter vad som i vart läge behövs. Det leder till fortsatt ökande val-

frihet och lättillgängliga insatser utan att införa ett särskilt system med serviceinsatser. Vid 

de tillfällen den dagliga situationen medför att en insats inte motsvarar den enskildes behov, 

kan den enskilde och anordnaren redan idag komma överens om att ändra insatsen. Ur ett 

rättssäkerhetsperspektiv ska dock ett mer varaktigt behov av att ändra insatserna prövas i en 

biståndsbedömning. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 116 ...................................................... Bilaga 64/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 mars 2011 ........................... Bilaga 64/b 

Social- och äldrenämnden den 13 december 2010 § 207 .............................. Bilaga 64/c 

Motionen ........................................................................................................ Bilaga 64/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 2o juni 2011 § 195 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 maj 2011 § 158 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 116 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå förslagen i motionen. 

 

Beslut i Social- och äldrenämnden 14 december 2010 § 207 

Social- och Äldrenämnden föreslog att kommunfullmäktige avslår motionen. 

 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 33 (62) 

 Kommunfullmäktige  

 12 september 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 

Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Sidney Holm och Gunnel Nyman Gräff, 

bifall till förslagen i motionen. 

 

Eva Öhbom Ekdahl yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, bifall till kommun-

styrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Eva Öhbom Ekdahls yrkande mot Rolf Wastesons 

yrkande och fann att Eva Öhbom Ekdahls yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster för Eva Öhbom Ekdahls yrkande och18 

röster för Rolf Wastesons yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet 

med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. Tre ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista ................................................................................................. Bilaga 64/e 

 

Reservationer 

Gunnel Nyman Gräff och Hans-Åke Donnersvärd anmälde att Socialdemokraternas 

fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Att ge förenklad biståndsbedömning för samtliga kommuninvånare över 80 år och 

därmed också ge dem rätt till 8 timmar servicetjänster per månad, är ett enkelt sätt att 

fånga upp och visa pensionärerna vad de erbjuds. Inte minst är detta viktigt i det före-

byggande arbetet. Vi vill ge verklig valfrihet för Nackas äldre så att de själva kan be-

stämma vad servicetjänsten ska innehålla och det ska också vara möjligt att tillfälligtvis 

byta ut beviljad tjänst mot något annat, promenad istället för städning till exempel. Det 

blir billigare för pensionären att anlita hushållsnära tjänster än att den hemtjänst som 

skulle erbjudas vid förenklad biståndsbedömning. Vill man inte från kommunens sida 

visa att man finns där för sina äldre kommuninvånare? Valfrihet kan vara något annat än 

att välja utförare.”  

 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslu-

tet och ingav följande. 

 

”Vi reserverar oss mot beslutet att avslå motionen. Grunden för det framgår i själva mo-

tionstexten. Dock vill vi ändå påpeka att påståendet från moderaterna i debatten, att 

Vänsterpartiet är emot valfrihet och att Nackas kundvalssystem är höjden av valfrihet, är 

helt felaktigt. De argument som oftast anges är att man kan välja bort dålig kvalitet med 

kundvalet. Vänsterpartiet menar istället att det inte är acceptabelt att kommunala medel 

alls ska kunna kvitteras ut av anordnare som bedriver verksamhet med dålig kvalitet. Vi 

är däremot för att Nackaborna ska ha stor möjlighet till att påverka de tjänster och verk-

samheter som man tar del av. Det finns ingen anledning att tro att det behövs privata 
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anordnare för att det ska vara möjligt, inte heller att verksamheten då blir mer effektiv 

eller av högre kvalitet. Nyligen visade SNS just detta i en undersökning.” 

 

 

- - - - - 
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§ 229 Dnr KFKS 2010/161-739 
 

Kunskapslyft för personal inom äldreomsorgen 
Motion den 8 mars 2010 av Mikael Carlsson, Christina Ståldal och Mansour Rahimi 

(NL)  

 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med hänvisning till att behovet av 

kompetensutveckling behandlas av Social- och äldrenämnden som huvudman dels i 

arbetet med mål och budget, dels genom uppföljning inom ramen för auktorisationsvill-

koren. 

 

Ärendet 

Motionärerna vill att det i en central pott anslås dels två miljoner kronor per år under en 

femårsperiod för att erbjuda personal inom äldreomsorgen en undersköterskeutbildning, 

dels en halv miljon kronor under samma tidsperiod för en 5-poängs utbildning om de-

menssjukdomar. 

 

Social- och äldrenämnden har möjlighet att styra behovet av kompetensutveckling ge-

nom tillämpning av auktorisationsvillkor och uppföljning inom kundvalssystemen, till-

sammans med förslag om checknivåer. Metoden ska inte primärt vara att nämnden be-

stämmer vilken utbildning som behövs och finansierar den centralt. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 117 ...................................................... Bilaga 65a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 mars 2011 ............................. Bilaga 65/b 

Social- och äldrenämnden den 21 december 2010 § 153 .............................. Bilaga 65/c 

Motionen ........................................................................................................ Bilaga 65/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 20 juni 2011 § 196 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 maj 2011 § 159 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 117 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med 

hänvisning till att behovet av kompetensutveckling behandlas av Social- och äldre-

nämnden som huvudman dels i arbetet med mål och budget, dels genom uppföljning 

inom ramen för auktorisationsvillkoren. 
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Beslut i Social- och äldrenämnden 21 december 2010 § 153 

Social- och Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. Social- och 

Äldrenämnden instämmer i behovet av kompetensutveckling och hänskjuter frågan till 

budgetarbetet. 

 

Yrkanden 

Mikael Carlsson yrkade, med instämmande av Per Chrisander, bifall till förslagen i mo-

tionen. 

 

Eva Öhbom Ekdahl yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson bifall, till kommun-

styrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Mikael Carlssons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 230 Dnr KFKS 2010/426-827 
 

Fritidsgårdarnas öppethållande 
Motion den 13 september 2010 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår förslagen som sådana i motionen men noterar att Fritids-

nämnden arbetar för att ta fram en prestationsbaserad ersättningsmodell, som ska ge 

fritidsgårdarna nya möjligheter att anpassa sina öppettider efter när ungdomarna vill 

vara där. Modellen kommer att medföra att intentionerna bakom förslagen i motionen 

tillgodoses. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att fritidsgårdarna ska hålla öppet även på lördagar, söndagar och 

under skollov. Motionärerna menar att fritidsgårdarnas nuvarande öppethållande inte är 

tillräckligt.  

 

Fritidsnämndens utredning redovisar att flera fritidsgårdar under olika perioder prövat 

att ha öppen verksamhet på helger. Behoven och efterfrågan har varierat. Under skolor-

nas höstlov, sportlov och påsklov har samtliga fritidsgårdar öppet. Även under större 

delen av jullovet är flertalet fritidsgårdar öppen. Under sommaren 2010 har viss öppen 

sommarverksamhet för ungdomar prövats i vissa kommundelar. Efterfrågan på att hålla 

de ordinarie fritidsgårdarna öppna under delar av sommarlovet har dock visat sig vara 

begränsat. Fritidsnämnden arbetar med att ta fram en prestationsbaserad ersättningsmo-

dell som bland annat ska ge fritidsgårdarna nya möjligheter att ha öppet på de tider som 

ungdomarna efterfrågar verksamheten. Modellen kommer att tillgodose intentionerna 

bakom förslagen i motionen men förslagen som sådana bör avslås, då det i nuläget inte 

bör bestämma på politisk nivå när fritidsgårdarna ska vara öppna.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 118 ...................................................... Bilaga 66/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 mars 2011 ............................. Bilaga 66/b 

Fritidsnämnden den 26 januari 2011 § 8 ....................................................... Bilaga 66/c 

Motionen ........................................................................................................ Bilaga 66/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 20 juni 2011 § 197 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 maj 2011 § 160 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 118 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslagen som sådana i mo-

tionen men noterar att Fritidsnämnden arbetar för att ta fram en prestationsbaserad er-
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sättningsmodell, som ska ge fritidsgårdarna nya möjligheter att anpassa sina öppettider 

efter när ungdomarna vill vara där. Modellen kommer att medföra att intentionerna bak-

om förslagen i motionen tillgodoses. 

 

Beslut i Fritidsnämnden 26 januari 2011 § 8 

Fritidsnämnden förslog kommunfullmäktige att kommunfullmäktige ska besluta att av-

slå motionen. 

 

Yrkanden 

Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Zakia Mirza, Sidney Holm, Anders Selin 

och Johan Kjellman, bifall till förslagen i motionen. 

 

Lars Berglund yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt, bifall till kommunstyrel-

sens förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

Lars Berglunds yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 231 Dnr KFKS 2010/489-816 
 

Barnen och ungdomens hus i Saltsjöbaden 
Motion den 10 oktober 2010 av Zakia Mirza och Susanne Ekblom (S) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att de lokaler där biblioteket tidigare har legat, lokaler som ligger 

i anslutning till Saltsjöbadens centrum och Tippens sporthall, ska användas för att i 

samarbete med föreningslivet skapa ett Barnens och Ungdomens hus i Saltsjöbaden.  

 

Kommunen utreder för närvarande om det är möjligt att flytta Saltsjöbadens fritidsgård till 

de lokaler som motionärerna föreslår ska kunna bli ett Barnens och Ungdomens hus i Salt-

sjöbaden. Fritidsgårdsverksamheten vänder sig i första hand till åldersgruppen 12 – 18 år. 

Kommunfullmäktige bedömer att det redan idag är väl försörjt med lokaler och anläggning-

ar i Saltsjöbaden för aktiviteter som skulle kunna bedrivas i föreslagen lokal. Kommunen 

för en kontinuerlig dialog med föreningslivet kring vilka behov de ser av ytterligare anlägg-

ningar för olika aktiviteter. Om de tidigare bibliotekslokalerna ska användas för fritidsakti-

viteter måste andra lokaler, till exempel befintlig fritidsgårdslokal vid Igelboda skola, över-

gå till annan verksamhet. Vidare görs bedömningen att det inte finns vare sig skäl eller möj-

ligheter att för närvarande att utöka antalet lokaler och anläggningar för den typ av möten 

och fritidsaktiviteter som motionärerna föreslår. Mot bakgrund därav avslår kommunfull-

mäktige motionen om ett Barnens och Ungdomens hus i Saltsjöbaden. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 119 ...................................................... Bilaga 67/a 

Park och Fritids tjänsteskrivelse den 18 april 2011 ....................................... Bilaga 67/b 

Fritidsnämnden den 10 februari 2011 § 21 .................................................... Bilaga 67/c 

Motionen ........................................................................................................ Bilaga 67/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 20 juni 2011 § 198 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 maj 2011 § 161 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 119 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Beslut i Fritidsnämnden 10 februari 2011 § 21 

Fritidsnämnden förslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 
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Yrkanden 

Zakia Mirza yrkade bifall till förslagen i motionen. 

 

Lars Berglund yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Lars Berglunds yrkande mot Zakia Mirzas yrkande 

och fann att Lars Berglunds yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. 

Vid voteringen avgavs 39 röster för Lars Berglunds yrkande och 21 röster för Zakia 

Mirzas yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med Lars Berg-

lunds yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista ................................................................................................. Bilaga 67/e 

 

Protokollsanteckning 

Zakia Mirza anmälde följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”Vi socialdemokrater tycker att det är viktigt att det finns fritidsverksamhet som fyller 

behoven hos alla ungdomar i Saltsjöbaden. Därför skrev vi denna motion. Vid den tid-

punkten fanns det även lediga lokaler som kunde användas för detta ändamål utan att 

utöka antalet lokaler. 

Det är trist att den borgerliga majoriteten avslår bra motioner bara för att de kommer 

från oppositionen. Det är också märkligt att majoriteten i svaret påstår att vi har föresla-

git att antalet lokaler ska utökas. Så är det inte. Det vi föreslog var att kommunen skulle 

använda den tomma lokalen när biblioteket hade flyttat till nya lokaler i Tippen. 

Sedan vi skrivit motionen tog vi kontakt med fritidsnämndens ordförande Lars Berg-

lund. Vi ville att denna fråga skulle lösas i samförstånd för ungdomarnas bästa i Saltsjö-

baden. Han lovade att han skulle kolla vilka möjligheter som fanns och återkomma. Så 

skedde inte, i stället flyttade fritidsgården in i de tomma lokalerna och vår motion av-

slogs.” 

 

- - - - - 
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§ 232 Dnr KFKS 2010/488-829 
 

Dansbana på Velamsunds gård 
Motion den 11 oktober 2010 av Ingmar Sahlgren (C) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. 

 

Ärendet 

Motionären föreslår att man ska utreda möjligheterna att bygga en dansbana där Velam-

sunds herrgård låg eller på annan plats i kommunen.  

 

Av föreskrifterna för Velamsunds naturreservat framgår att det som får byggas där herrgår-

den låg är en ersättningsbyggnad för denna. Det går inte att bygga en dansbana på denna 

plats. Det finns redan två dansbanor i Boo, och behoven av att underhålla naturmark och 

byggnader i Velamsund och i de andra naturreservaten är stora och måste hela tiden priori-

teras. Kommunfullmäktige bedömer att det inte finns något behov av att prioritera en utred-

ning av ytterligare en dansbana, och avslår förslaget i motionen.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 120 ...................................................... Bilaga 68/b 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 april 2011 ........................... Bilaga 68/c 

Natur reservatsnämnden den 14 februari 2011 § 10 ...................................... Bilaga 68/c 

Motionen ........................................................................................................ Bilaga 68/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 20 juni 2011 § 199 och 23 maj 2011 § 162 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 120 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. 

 

Beslut i Naturreservatsnämnden 14 februari 2011 § 10 

Naturreservatsnämnden föreslog att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige 

att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. 

 

Yrkanden 

Peter Zethraeus yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Peter Zethraeus yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 232 Dnr KFKS 2010/544-027 
 

HBT-certifiering av kommunala verksamheter  
Motion den 22 november 2010 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Det är ett ansvar för den kommunala 

organisationen att säkerställa att alla människors lika värde genomsyrar bemötandet av 

medborgaren i vardagen och att varje medborgare känner sig trygg i bemötandet. Meto-

der för att motverka diskriminering, samt på andra sätt arbeta för att främja lika rättighe-

ter och möjligheter utifrån alla människors lika värde, väljer varje enhet utifrån visionen 

och den grundläggande värderingen efter sina förutsättningar och sitt uppdrag.  

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att ett projekt startas för att HBT-certifiera minst fyra kommunala 

verksamheter. Syftet är att skapa en god arbetsmiljö där man kan vara öppen med sin 

sexualitet, om man vill, och där de anställda har kunskap att bemöta medborgarna på ett 

respektfullt sätt utifrån ett HBT-perspektiv.  

 

Kommunfullmäktige instämmer i att kommunens medarbetare ska ha kompetens att 

säkerställa ett gott bemötande av alla människor, och även utifrån ett HBT-perspektiv 

(homosexuella, bisexuella och transpersoner). Resultaten av medarbetarenkäten har an-

vänts för att hålla dialogen om diskrimineringslagstiftningen levande i syfte att främja 

att attityderna kännetecknas av en öppen inställning när det gäller bland annat sexuell 

läggning. Fullmäktige instämmer även i att HBT-perspektivet behöver lyftas fram ytter-

ligare och har initierat ett arbete för ett än mer målinriktat arbete utifrån diskrimine-

ringslagstiftningens intentioner. En omvärldsanalys pågår och här ingår även att ta del 

av erfarenheter från arbetsplatser som har blivit HBT-certifierade. Utifrån den grundläg-

gande värderingen och visionen är det dock viktigt att varje enhet väljer metod för kom-

petensutveckling och strategi i dessa frågor efter sina förutsättningar och sitt uppdrag. 

Att fullmäktige skulle besluta om en metod och ett tillvägagångssätt strider mot hur 

Nacka kommun styrs. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 121 ...................................................... Bilaga 69/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 17 mars 2011 ........................... Bilaga 69/b 

Motionen ........................................................................................................ Bilaga 69/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 20 juni 2011 § 200 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 maj 2011 § 163 

Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 120 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen.  Det är 

ett ansvar för den kommunala organisationen att säkerställa att alla människors lika vär-

de genomsyrar bemötandet av medborgaren i vardagen och att varje medborgare känner 

sig trygg i bemötandet. Metoder för att motverka diskriminering, samt på andra sätt ar-

beta för att främja lika rättigheter och möjligheter utifrån alla människors lika värde, 

väljer varje enhet utifrån visionen och den grundläggande värderingen efter sina förut-

sättningar och sitt uppdrag.  

 

Yrkanden 

Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff, Hans-Åke Don-

nersvärd, Kerstin Nöre Söderbaum, Anders Selin och Mikael Carlsson, bifall till försla-

gen i motionen. 

 

Astrid Grufman yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström och Leif 

Holmberg, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Astrid Grufmans yrkande mot Rolf Wastesons yr-

kande och fann att Astrid Grufmans yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verk-

ställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster för Astrid Grufmans yrkande och 21 röster för 

Rolf Wastesons yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med 

Astrid Grufmans yrkande. Två ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista ................................................................................................. Bilaga 69/d 

 

Reservationer 

Mikael Carlsson anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslu-

tet och ingav följande. 

 

Gunnel Nyman Gräff Anders Selin och Hans-Åke Donnersvärd anmälde att Socialde-

mokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet att avslå Vänsterpartiets mo-

tion om att hbt-certifiera de kommunala verksamheterna och ingav följande. 

 

”Ett av argumenten från majoritetens sida handlar om att vi politiker inte kan eller ska 

detaljstyra vilka utbildningsinsatser som ska göras i verksamheterna. Det har vi en viss 

förståelse för, i ett övergripande perspektiv. Men den politiska ledningen i en kommun 

kan inte avhända sig allt ansvar. Det finns frågor där det behövs särskilda insatser på ett 

kommungemensamt plan. Till dessa frågor hör kampen mot diskriminering och för alla 

människors likabehandling. Hbt-frågor ingår i den sfären.  

 

Ett annat argument för att avslå motionen, som framfördes från moderaternassida, var 

att om man blir illa behandlad hos en utförare av kommunal verksamhet så är det bara 
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att byta utförare. Med det lägger moderaterna ansvaret på den enskilde medborgaren att 

själv agera för att inte bli diskriminerad. För oss socialdemokrater är ett sådant synsätt 

oacceptabelt. Vår grundläggande övertygelse är att alla människor ska ha samma rättig-

heter och skyldigheter och att ingen ska diskrimineras utifrån bland annat sexuell lägg-

ning, könsuttryck eller könsidentitet. Alla har dessutom inte möjligheten av själva göra 

sinaval. Barn och ungdomar som ännu ej uppnått myndig ålder är hänvisade till sina 

föräldrars val. Hur ska barnet i förskolan eller skolan som växer upp med samkönade 

föräldrar agera om personalen uttrycker nig nedlåtande om samkönade föräldrar? Vi vet 

alla att de allra flesta barn är lojala mot sina föräldrar och att de inte vill göra dem leds-

na. Vilket barn berättar i det läget att fröken eller magistern i på förskolan eller skolan 

talar illa om hur det barnets familj ser ut? Här behövs målinriktade insatser för att und-

vika attdetta sker. 

 

Ett av de bästa sätten att motarbeta diskriminering och att skapa en välkomnande, öppen 

miljö, där vi alla möts med respekt, är utbildning. Hbt-certifieringen är precis det. En 

utbildning för att skapa medvetenhet och kunskap.  

 

Det är djupt olyckligt att majoriteten, inklusive Folkpartiet som har en lång tradition att 

kämpa för hbt-personersrättigheter, valde att avslå motionen.” 

 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Vi i Miljöpartiet de gröna ser det som en viktig preventiv åtgärd att satsa på ökad kun-

skap och kompetenser för att säkerställa att HBT-personer bemöts på ett respektfullt sätt 

fritt från diskriminering i Nacka kommuns verksamheter. Vi utgår att även queerperso-

ner innefattas i certifieringens benämning. 

 

Vi anser att ett aktivt arbete mot begränsande könsnormer gynnar ett friare och mer av-

spänt samhälle med färre tvingande normer, med större utrymme för varje individ att 

överskrida gränser och vara den man vill. Det gäller inte bara HBTQ-personer utan gyn-

nar även heterosexuellas möjligheter att forma sitt eget liv.  Den offentliga sektorn mås-

te vara ett föredöme när det gäller HBTQ-personers rättigheter för att påverka andra 

aktörer i samhället i rätt riktning. Vi anser att det behövs en aktiv politik för att påverka 

attityder och sprida kunskap – hos kommunens politiker och tjänstemän, i förskolan och 

skolan, inom idrotten, hos socialtjänsten och flyktingmottagandet, på äldreboendet och 

bland Nackas invånare. Därför är HBTQ-certifiering ett viktigt steg i riktningen mot ett 

mer tolerant och öppet samhällsklimat. 

 

I den här verksamhetsövergripande frågan är det mycket viktigt att fullmäktige tar ett 

initiativ. Vi anser inte det strider mot hur Nacka kommun enligt majoriteten ska styras 

och, reserverar oss mot beslutet att avslå motionen.” 
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Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslu-

tet och ingav följande. 

 

”Vänsterpartiet har i motionen argumenterat för varför kommunala verksamheter i 

Nacka bör HBT-certifieras. Flera inlägg under debatten i kommunfullmäktige gav också 

goda argument för det. Vänsterpartiet kan självklart respektera att andra ledamöter och 

partier har andra synpunkter på hur en så viktig fråga som likabehandling av alla männi-

skor, i detta fall HBT-personer, ska uppnås på bästa sätt. Vi har däremot svårt att låta 

inlägg från en moderat ledamot vara okommenterade. För Vänsterpartiet är det självklart 

att förhållanden som rör människors lika värde inte ska utsättas för Nackas konkurrens-

utsättning och kundval." Blir du diskriminerad – byt anordnare". Det var kontentan av 

inlägget. Det är upprörande att inte andra ledamöter från den moderata gruppen tog av-

stånd från en sådan åsikt. Det är sorgligt att den moderatledda alliansen i Nacka inte 

stödjer en HBT-certifiering.” 

 

Protokollsanteckning 

Monica Brohede Tellström ingav följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Denna motion tar upp ett mycket angeläget ämne, och från Folkpartiets sida är vi måna 

om att HBT-kompetensen är hög i de verksamheter kommunen finnansierar och ansva-

rar för. Vi är glada för den höjda ambitionsnivå kommunen aviserar i motionssvaret, och 

vi kommer noggrannt följa upp vilka åtgärder som vidtas och vilka resultat dessa för 

med sig. Vi tror att det finns en särskild poäng med att de olika enheterna själva är med 

och bestämmer vilka metoder de vill arbeta med för att öka kunskapsnivån och förbättra 

bemötandet av HBT-personer, och HBT-certifiering med RFSL är en av flera tänkbara 

vägar.” 

 

- - - - - 
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§ 234 Dnr KFKS 2010/543-022 
 

Rekrytering av stadsdirektör 
Motion den 22 november 2010 av Christina Ståldal med flera (NL) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Förslagen i motionen syftar till att den tidigare vakanta tjänsten som stadsdirektör skulle 

utlysas och att alla partier skulle ha möjlighet att delta i rekryteringsprocessen. Motionä-

rerna föreslog vidare att kommunstyrelsen skulle återta delegationen till arbetsutskottet 

att fatta anställningsbeslutet och att varken avgående stadsdirektör eller tjänstemän skul-

le äga inflytande i processen. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 121 ...................................................... Bilaga 70/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 17 mars 2011 ........................... Bilaga 70/b 

Motionen ........................................................................................................ Bilaga 70/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 20 juni 2011 § 201 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 maj 2011 § 164 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj2011 § 121 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att lämna förslagen i motionen utan 

åtgärd eftersom kommunstyrelsen har anställt en efterträdare till den nuvarande stadsdi-

rektören. 

 
Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 235 Dnr KFKS 2011/19-511 
 

Vägskyltar i samband med exploatering 
Motion i kommunfullmäktige den 13 december 2010 av Christina Ståldal m. fl. (NL) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Nackalistan framför i en motion att det i samband med bygg- och exploateringsprojekt 

genom kommunens försorg sätts upp information i stil med ”Nacka kommun bygger” 

och man anser att den typen av information är ensidig och i vissa fall missvisande. 

Nackalistan vill ”att texten ändras så att det klart framgår att berörda fastighetsägare i ett 

begränsat bygg- el exploateringsprojekt är finansiärer eller delfinansiärer”.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 8 juni 2011 § 151 ...................................................... Bilaga 84/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 april 2011 ........................... Bilaga 84/b 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 84/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 20 juni 2011 § 202 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 8 juni 2011 § 151 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå förslagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 236 Dnr KFKS 2011/80-622 
 

Minskad köttkonsumtion  
Motion den 31 januari 2011av Sidney Holm (MP) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Förslagen i motionen syftar till att minska andelen rött kött och processade charkvaror i 

kommunens skolor, förskolor och äldreomsorg genom att införa en vegetarisk dag. Inom 

FSS (Förskola, Fritid& Skolas) verksamheter förekommer idag ett antal olika varianter 

av köttfria dagar. En skola har infört köttfri måndag och övriga serverar vegetariska 

måltider regelbundet. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 8 juni 2011 § 152 ...................................................... Bilaga 85/a 

FFS och VSS tjänsteskrivelse den 28 april 2011 ........................................... Bilaga 85/b 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 85/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 20 juni 2011 § 203 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 8 juni 2011 § 152 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå förslagen i motionen. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 237 Dnr KFKS 2011/82-799 
 

Kommunens ansvar för att unga och arbetslösa får ut-

bildning eller jobb  
Motion den 31 januari 2011 av Zakia Mirza (S) och Tuija Meisaari-Polsa (S) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionärerna vill att kommunen ska göra mer för målgruppen unga och arbetslösa.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 8 juni 2011 § 153 ...................................................... Bilaga 86/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 april 2011 ........................... Bilaga 86/b 

Arbets- och företagsnämnden den 13 april 2011 § 22 ................................... Bilaga 86/c 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 86/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 20 juni 2011 § 204 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 8 juni 2011 § 153 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att Arbets- och företagsnämnden redan arbetar för att upp-

nå det som föreslås i motionen. Motionen föranleder därför i sig inte några åtgärder. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 238 Dnr KFKS 2011/81-310 
 

Förbättrad kapacitet på Värmdöleden,  
Motion den 31 januari 2011 av Christina Ståldal m fl (NL) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Christina Ståldal m fl (NL) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 31 ja-

nuari 2011 en motion med förslag om att förbättra kapaciteten på Värmdöleden genom 

att bygga ut trafikplats och bygga en infartsparkering. Kommunstyrelsen håller med om 

att trafikplatsen behövs.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 187 ............................................... Bilaga 95/a 

Tekniska nämnden den 26 april 2011 § 34 .................................................... Bilaga 95/b 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 11 april 2011......................................... Bilaga 95/c 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 95/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 187 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

Motionen lämnas utan åtgärd då den redan anses vara besvarad i och med de utredningar 

som pågår. 

 

Beslut i Tekniska nämnden den 26 april 2011 § 34 

Tekniska nämnden föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

Motionen lämnas utan åtgärd då den redan anses vara besvarad i och med de utredningar 

som pågår. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 239 Dnr KFKS 2010/274-455 
 

Återvinningscentral i Boo 
Motion den 24 maj 2010 av Rolf Wasteson och Hediye Güzel (V) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionärerna anser att det behövs en återvinningscentral i Boo och föreslår att en lämp-

lig placering är i anslutning till den gamla Dalkarlstippen.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 188 ............................................... Bilaga 96/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 juni 2011 ............................ Bilaga 96/b 

Tekniska nämnden den 5 oktober 2010 § 129 ............................................... Bilaga 96/c 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 96/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 188 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande.  

Motionen anses färdigbehandlad i och med att Tekniska nämnden har gett enheten VA 

& Avfall i uppdrag att utreda en ny återvinningscentral i Boo-området. 

 

Beslut i Tekniska nämnden den 5 oktober 2010 § 129 

Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta att förslaget i motionen re-

dan behandlas då Tekniska nämnden tidigare har uppdragit åt enheten VA & Avfall att 

utreda ny återvinningscentral i Boo-området. Motionen anses därmed besvarad. 

VA & Avfallsenheten får i uppdrag i samband med sökande av ny ÅVC i Boo området 

skall frågan om ev möjlighet till återbruk undersökas. 

 

 

Beslutsgång 

Ärendet bordläggs. 

 

- - - - - 
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§ 240 Dnr KFKS 2010/326-310 
 

Offentlig utsmyckning i Boo 
Motion den 14 juni 2010 av Johan Wouters (-) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Johan Wouters föreslår i en motion att en utredning igångsätts som studerar lämpliga 

ställen i olika delar i Boo där planteringar och blomsterarrangemang är lämpliga. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 189 ............................................... Bilaga 97/a 

Tekniska nämnden den5 oktober 2010 § 130 ................................................ Bilaga 97/b 

Park och fritids tjänsteskrivelse den 1 oktober 2010 ..................................... Bilaga 97/c 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 97/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 189 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår motionen av skötsel- och resursskäl. 

Beslut i Tekniska nämnden den 5 oktober 2010 § 130 

Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen av skötsel- och re-

sursskäl. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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Justerandes signatur 
|             |             |             | 
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|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 241 Dnr KFKS 2010/587-312 
 

Behov av trottoarer i Saltsjöbaden 
Motion den 13 december 2010 av Zakia Mirza (S) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionären vill ha en gångbana på Ringvägen från Tattbybron till Karl Gerhards väg.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 190 ............................................... Bilaga 98/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 juni 2011 ............................ Bilaga 98/b 

Tekniska nämnden den 17 maj 2011 § 129 ................................................... Bilaga 98c 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 98/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 190 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

Motionen anses färdigbehandlad i och med att Tekniska nämnden har tagit med ärendet 

i nämndens kommande års prioriteringar för trafiksäkerhet (trafiksäkerhetslistan). 

 

Beslut i Tekniska nämnden den 17 maj 2011 § 47 

Tekniska nämnden föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut: 

Motionen tillstyrks på så sätt att ärendet tas med i Tekniska nämndens kommande års 

prioriteringar för trafiksäkerhet (trafiksäkerhetslistan). 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 242 Dnr KFKS 2010/321-823 
 

Elbelyst skidspår i Velamsund 
Motion den 14 juni 2010 av Johan Wouters (-) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Johan Wouters föreslår att det anläggs en elbelyst länk från Värmdövägen till det befint-

liga elbelysta motionsspåret samt att det anläggs en mindre parkeringsplats vid Värmdö-

vägen/Velamsundsvägen.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 191 ............................................... Bilaga 99/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 augusti 2010 ....................... Bilaga 99/b 

Velamsundsstyrelsen den 14 juni 2010 § 18 ................................................. Bilaga 99/c 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 99/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 191 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

Motionen lämnas utan åtgärd med tanke på att den strider mot föreskrifterna för området 

och att den till viss del kan sägas redan vara uppfylld. 

 

Beslut i Velamsundsstyrelsen den 14 juni 2010 § 18 

Velamsundsstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

Motionen lämnas utan åtgärd med tanke på att den strider mot föreskrifterna för området 

och att den till viss del kan sägas redan vara uppfylld. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 243 Dnr KFKS 2010/490-716 

 

Läxhjälp på fritids 
Motion den10 oktober 2010 av Zakia Mirza och Ola Karlsson (S) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionärerna anser att fritidhemmen idag inte klarar av att ge läxhjälp på grund av för 

knappa resurser och föreslår därför att Nacka kommuns fritidshem tillförs tillräckliga 

resurser för att de ska kunna erbjuda läxhjälp. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 192 ............................................... Bilaga 100/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 juni 2011 ............................ Bilaga 100/b 

Utbildningsnämnden den 12 maj 2011 § 35 .................................................. Bilaga 100/c 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 100/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 192 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att lämna motionen utan åtgärd med 

noteringen att Utbildningsnämnden hanterar frågan om läxhjälp inom ramen för arbetet 

med likvärdighetsgarantin. 

 

Beslut i Utbildningsnämnden den 12 maj 2011 § 35 

Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att tills vidare lämna motionen utan 

åtgärdsamt notera att Utbildningsnämnden hanterar frågan om läxhjälp inom ramen för 

arbetet med likvärdighetsgarantin. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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Justerandes signatur 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 244 Dnr KFKS 2010/423-532 
 

Byggande av gondolbana mellan Orminge och Stockholm  
Motion den 13 september 2010 av Ingmar Sahlgren (c) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Med bakgrund av en artikel i Dagens Nyheter i juli 2010 om gondolbanor föreslår 

Ingemar Sahlgren (C) att kommunfullmäktige ska besluta att utreda möjligheterna att 

bygga en gondolbana mellan Orminge och Stockholm city. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 193 ............................................... Bilaga 101/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 juli 2011 ............................. Bilaga 101/b 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 101/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 augusti 2011 § 193 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå förslagen i motionen.  

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 245 Dnr KFKS  
 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 

Det fanns inga anmälningar att notera. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 246 Dnr KFKS 2011/398-377 
 

Kommunalt elhandelsbolag 
Motion den 12 september 2011 av Sidney Holm (MP) 

 

Sidney Holm ingav följande motion. 

 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 102/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 247 Dnr KFKS 2011/399-050 
 

Upphandling av företag som bygger vägar på Älgö 
Interpellation den 12 september 2011 av Christina Ståldal (NL) 

 

Christina Ståldal anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 

upplästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 103/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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Justerandes signatur 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 248 Dnr KFKS 2011/400-639 
 

Skolors ansvar för hemmasittande elever 
Interpellation den 12 september 2011 av Rolf Wasteson (V) 

 

Rolf Wasteson anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande upp-

lästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 104/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 249 Dnr KFKS 2011/401-359 
 

Rening av avlopps- och vattenledningar 
 

Interpellation den 12 september 2011 av Sidney Holm (MP) 

 

Sidney Holm anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande upp-

lästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 105/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 250 Dnr KFKS 2011/402-049 
 

Fördelning av skattepengar 
Interpellation den 12 september 2011 av Mattias Qvarsell och Hans-Åke Donnersvärd 

(S) 

 

Mattias Qvarsell och Hans-Åke Donnersvärd anhöll om att till kommunstyrelsens ordfö-

rande framställa följande upplästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 106/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 

 
 

 

 


